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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 14/2014 
Caràcter: ordinari 
Data: 22 de gener de 2014 
Horari: 19.05 h  a 20.45 h 
Lloc: Centre Cívic de Can Rull 
 
 
Assistents 
 
Cristian Sánchez García, president 
Juan Francisco Ligero Espinosa, vocal del PSC 
Juan Moreno González, vocal de l’AV del Sector Can Rull 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’AV de la Concòrdia 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats de gent gran 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
Jordi Viada Ferreres, vocal de les entitats culturals 
Maria Sánchez Cruz, vocal de les entitats culturals 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Sergi Asensio Baños, vocal de les entitats juvenils 
Eva Prat Vila, representant del PP (5%) 
Joaquim Sanesteban Estremera, representant d’ES (5%) 
M. Josep Bustos Casado, representat de CiU (5%) 
Andreu Barea Sabaté, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Mercè Talarn López, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Rafael Aguilar Gómez, vocal del PSC 
Francisco de la Fuente Muñoz, vocal de l’AV Nous Barris Oest – Can Llong 
Montserrat Ribell Rodríguez, vocal de les entitats culturals 
Pere Ayguadé Valls, vocal de les entitats culturals 
Youssef Fiqhi, vocal de les entitats culturals 
José Antonio Esteban Bueno, vocal de les entitats esportives 
Marc Guevara Claramunt, vocal de les entitats juvenils 
Carles Montesions Carmona, vocal de les entitats de comerciants 
 
Excusen la seva absència: 
 
Carles Bosch Masó, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat  
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Jerónimo Sánchez López, vocal del PSC 
Encarnació Sánchez Ramos, vocal dels centres d’atenció primària 
Núria Albi Visús, vocal dels centres d’atenció primària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació l’acta anterior. 
2. Aprovació de la proposta d’atorgament de la Medalla d’Honor de Sabadell. 
3. Balanç de l’activitat del consell de l’any 2013. 
4. Informació dels consells sectorials. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 

 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el president, el Sr. Cristian Sánchez, declara 
oberta la sessió i dóna la benvinguda als assistents. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta anterior 
 

El Sr. Sanesteban comenta que a l’acta del 18 de desembre de 2014 se l’anomena en un 
punt com a Sr. Santamaria, en lloc de Sr. Sanesteban. Es diu que es farà aquesta 
correcció i s’aprova l’acta per unanimitat. 
 

 
2. Aprovació de la proposta d’atorgament de la Medalla d’Honor de Sabadell 

 
El Sr. Sánchez recorda que, tal com es va explicar al ple del mes de gener, en el cas del 
districte 4, al Ple del 17 d’abril de 2013 ja es va acordar atorgar aquest guardó a 
l’Associació Catalana d’Afectats per la Fibromiàlgia i, per tal que en quedi constància a 
l’acta, avui es ratifica l’acord per unanimitat. 
 
El Sr. Moreno cometa que la documentació que se li ha fet arribar per correu electrònic no 
es veu gaire bé. S’acorda tornar-la-hi a enviar. 
 
 

3. Balanç de l’activitat del consell de l’any 2013 
 
El Sr. Barea explica breument aquest punt, ja que s’ha fet arribar la documentació a tots 
els membres per correu electrònic.  
 
El Sr. Moreno diu que troba a faltar el balanç de tot allò que es diu o es demana als 
consells i no només dels temes tractats. 
 
El Sr. Sanesteban comenta que els consells de districte tenen un sentit més informatiu 
que no pas participatiu. Hi ha poca capacitat de decisió. Creu que cal replantejar com 
funcionen els consells en general. La part final, on s’acostumen a tractar demandes molt 
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concretes, es podria vehicular a través de l’oficina del districte. Potser no són temes a 
tractar al ple, ja que acostumen a ser coses molt personals i concretes. 
 
La Sra. Prat diu que això ja es va plantejar. El regidor ho va comentar al principi del seu 
nomenament. 
 
El Sr. Lesmes intervé per dir que s’ha de respectar el que diuen i el que interessa als 
altres. 
 
La Sra. Cruells comenta que la gent està acostumada a dir-los coses perquè demanin i 
traslladin a l’Ajuntament quan hi hagi ple. 
 
El Sr. Sánchez diu que el reglament dels consells de districte està antiquat. En l’àmbit 
polític, no s’ha pogut arribar a cap consens, però s’està buscant un nou model de 
participació. Ell es brinda que si hi ha qualsevol proposta de temes a tractar li ho diguin i 
es mirarà de fer. Coincideix amb el Sr. Sanesteban, s’han de buscar noves fórmules de 
participació. 
 
 

4. Informació dels consells sectorials 
 
En primer lloc intervé el Sr. Moreno, fins ara representant del consell de Salut, per 
informar que ja no hi ha representació dels districtes en aquest Consell.  
 
La Sra. Prat, representant del consell d’Educació, informa del que va tractar a les darreres 
reunions: 
 
Es va donar compte del procés de renovació del CEM i de la presentació dels nous 
membres. També es van informar de diversos aspectes de l’inic del curs escolar, com ara 
les dades de matriculació, a destacar: 
 

• A les escoles bressol municipals, tenint en compte la demanda, l’oferta final s’ha 
incrementat respecte a la inicial en alguna escola. També s’ha incrementat el nombre 
de grups de matí que han donat resposta a les peticions de flexibilitat de les famílies. 
La demanda, com cada curs, ha superat l’oferta però, segons els centres, de manera 
desigual. En aquests moments encara queda alguna plaça vacant a les escoles Joan 
Montllor, Romànica, Arraona, Can Puiggener i Joaquim Blume. 

 
• Quant a educació infantil i primària: aquest curs, l’element més rellevant és el 

descens demogràfic respecte al curs passat (-130 infants). La modificació de l’oferta 
només s’ha produït en aquest curs en els centres públics: l’oferta inicial, en 
comparació amb el curs 12-13, era de reducció de 6 grups. Finalment, s’han obert 
grups per necessitats d’escolarització. En el conjunt de la ciutat podem parlar de 4 
grups menys d’oferta pública en relació al curs passat.  

 
• Respecte de l’Educació Secundària Obligatòria: en aquest cas hi ha una 

problemàtica diferent, ja que pràcticament no hi ha vacants als centres públics, llevat 
d’algun centre concret i, en canvi, hi ha oferta a tots els centres concertats. Tal com 
indiquen les dades, la pressió de la demanda s’ha desplaçat cap a l’ESO. Sortien 
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104 alumnes més que el curs passat de 6è. En total s’han incrementat dos grup 
aquest curs i no s’ha modificat l’oferta inicial. 

 
El Sr. Sanesteban comenta que al districte falta un institut. El Sr. García informa que, des 
de l’Associació de Veïns de Can Llong, se n’està fent campanya: s’han posat pancartes i 
cartells per tot el barri demanant que s’iniciïn les obres del nou institut. 
 
També es va aprovar la proposta de modificació de les àrees territorials de proximitat que 
consisteixen en:  
 

• El manteniment de la divisió territorial del municipi configurant un dibuix de 12 zones 
poligonals a la ciutat (una zona menys que el model actual). 

 
• Les famílies residents a cada zona tindran màxima puntuació per accedir-hi: 

 
- als 3 centres públics i 3 centres concertats més propers al domicili al·legat, siguin 

o no de la seva zona d’influència 
- als centres que hi hagi emplaçats a la seva zona d’influència 

 
 
5. Comunicacions 

 
El Sr. Barea informa d’algunes de les actuacions que s’han anat fent al districte: 
 

• Arranjament de les voreres dels voltants del camp de futbol del Sabadell. 
 
• S’han reparat alguns escocells de les avingudes Concòrdia i Mare de les Aigües. 

 
• Al complex Alexandra, s’hi ha instal·lat pilons (una d’extraïble per a vehicles 

d’emergència) per evitar l’accés a la plaça d’Ovidi Montllor que estan malmeten molt 
el seu paviment. Quan hi hagi disponibilitat, es repararan les rajoles del paviment 
malmeses. 

 
El Sr. Sánchez comunica que a la propera reunió del consell del districte s’explicarà el 
projecte de la nova plaça d’Espanya, que s’ha presentat recentment a les associacions de 
veïns de Concòrdia i de Torreguitart. 
 
La Sra. Cruells pregunta quan es plantaran arbres i es posaran bancs a l’avinguda de 
Josep Tarradellas. 
 
El Sr. Sánchez respon que de bancs, ja n’hi ha, el que falta és la jardineria dels parterres. 
 
El Sr. Sánchez dóna la paraula a la Sra. Elena Marcelo 
 
Presentació de l’activitat de l’Associació Casal de Gent Gran de Can Rull 
 
La Sra. Marcelo, com a presidenta, explica les diverses tasques que fa la seva entitat, 
adreçades a la gent gran del barri, socis i veïns. Entre d’altres activitats, cal destacar que 
un cop al mes fan una excursió, cada diumenge a la tarda fan ball amb música en viu i 
molts cursos i activitats setmanals, com ara: català, patchwork, dibuix (a llapis i carbó), 
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gimnàs, sevillanes, sardanes, tallers de memòria i lectoescriptura. També celebren 
diverses festes, com ara Sant Jordi, la Castanyada i Carnestoltes, amb la col·laboració de 
l’Associació de veïns de Can Rull. 
 
La Sra. Marcelo comenta que estan molt contents amb els espais del complex, però que a 
les 8 del vespre tanquen les instal·lacions i han de marxar. Demana tenir més autonomia i 
poder tancar més tard, si els interessa. 
 
La Sra. Sánchez Cruz pregunta com financen les activitats. La Sra. Marcelo respon que 
amb les entrades per al ball, les excursions, les quotes de socis i la subvenció de 
l’Ajuntament. 
 
La Sra. Sánchez Cruz pregunta quin és el motiu pel qual l’Ajuntament els dóna una 
subvenció a un casal de gent gran i com és que a una entitat que fa activitats molt 
similars, com la que ella representa, l’Associació Cultural Vidalba, no se’ls en dóna. 
 
El Sr. Sánchez respon que cada departament té una línia de subvencions i que estan 
adreçades a projectes globals, no són subvencions directes. Així, Relacions Ciutadanes té 
la línia de subvencions a les entitats veïnals, gent gran a les entitats de gent gran. De la 
seva entitat se n’encarrega la línia de subvencions del departament de Cultura. 
 
La Sra. Sánchez Cruz comenta que a la seva entitat li han dit que no cal que presentin 
projecte perquè no hi haurà subvencions. 
 
El Sr. Sánchez diu que, com ja ha dit, cada departament gestiona les seves subvencions. 
 
La Sra. Marcelo intervé per dir que la subvenció que es rep de l’ajuntament és molt petita. 
 
La Sra. Sánchez Cruz diu que la gent que tenen a la seva entitat també és gent gran. 
 
El Sr. Barea comenta que les entitats es classifiquen segons els seus estatuts i normes, 
no segons l’edat de les persones que atenen. Així doncs, depèn de la constitució jurídica 
de l’entitat. En el seu cas, es defineix com a entitat cultural i està adscrita al departament 
de Cultura. 
 
La Sra. Marcelo informa que als seus estatuts especifica que els socis, que són els que 
poden fer les activitats, han de ser majors de 60 anys, jubilats o incapacitats. 
 
La Sra. Sánchez Cruz contesta que sap que hi ha gent que ni està jubilada, ni 
incapacitada, ni és major de 60 anys, que s’esborra de la seva entitat i va al Casal de gent 
gran de Can Rull perquè és més econòmic. 
 
El Sr. Sanesteban pregunta quin és l’import de la subvenció. La Sra. Marcelo li respon 
que el darrer any va ser de 2.068 € 
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6. Torn obert de paraules 
 

El Sr. Viada intervé per comentar els desperfectes i els problemes a la zona del tren del 
Parc de Catalunya. Els túnels estan plens de grafits, falten tanques i a la zona de la masia 
hi ha un embornal embussat que provoca goteres a les cotxeres perquè l’aigua s’estanca. 
El Sr. Moreno comenta que el carrer Dublín està sense asfaltar i quan plou no s’hi pot 
passar, ja que es converteix en un fangar. S’ha arreglat diverses vegades però sempre 
està igual de malament perquè les solucions són provisionals. Creu que ja és hora de 
donar una resposta definitiva. 
 
El Sr. Barea contesta que és una zona pendent d’urbanitzar i que fa un mes escàs es va 
fer una reparació amb fresat. 
 
El Sr. Moreno diu que es van comprometre a arreglar i regular l’estacionament provisional 
del carrer Sarasate, que li diuen que està en marxa però que ell, personalment, veu igual. 
 
El Sr. Barea li respon que quan se sàpiga la data exacta li ho comunicaran de seguida. 
 
El Sr. Moreno també comenta que no es reposen les papereres i que a la Masia de Can 
Rull hi ha una zona que està en runes i que en una reunió amb el Sr. Isaac Álvarez, del 
departament de Patrimoni de la Generalitat de Catalunya, es va dir que el pressupost ja 
estava aprovat. 
 
El Sr. García intervé per comentar que la plaça de Lisboa, pendent d’urbanitzar és un 
fangar i, com que els vehicles hi estacionen, embruten les voreres i estan fatal. També 
comenta que els horts de la zona de Castellarnau estan molt malament i cada vegada n’hi 
ha més i més descontrolats. Demana també que s’obri el pas de la ronda d’Europa cap a 
Juvenal i es retiri la caseta de venda dels pisos. Finalment, vol saber com està el tema de 
la possible visita a les obres del metro. 
 
El Sr. Sánchez li respon que, respecte de la visita a les obres del metro, la cosa està 
complicada, però que s’intentarà. 
 
La Sra. Prat comenta que ella sent que hi ha un descontentament generalitzat amb els 
darrers canvis a la xarxa de transport urbà, tant pel que fa als horaris com al servei. Les 
línies de l’eix central (1, 2 i 3) no tenen problemes, però posa com a exemple la línia 11, 
que té unes esperes de mitja hora i a les parades es poden sentir els comentaris de 
descontentament de la gent. La percepció és que hi ha menys autobusos i més temps 
d’espera. 
 
La Sra. Marcelo diu que el descontentament és general i que entre la gent gran aquests 
canvis de línies enreden molt. 
 
La Sra. Sánchez Cruz intervé per dir que la gent gran es queixa molt. Ella treballa al Taulí 
i escolta moltes queixes. 
 
El Sr. Sánchez li pregunta a la Sra. Prat quines són les línies que tenen la freqüència de 
pas de mitja hora. La Sra. Prat li respon que les línies 11 i 7. 
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La Sra. Prat pregunta com està el tema de l’estació de Castellarnau. El Sr. Sánchez li 
respon que és un tema de competència de la Generalitat i Renfe. 
 
El Sr. Asensio s’incorpora a les 8:10 h 
 
La Sra. Prat comenta que fa uns dies que l’avinguda d’Estrasburg, des del carrer 
Budapest, està a les fosques. 
 
El Sr. García intervé per demanar que s’arregli el panell de la parada d’autobús del carrer 
Alfons XII que fa més de dos mesos que està espatllat. 
 
El Sr. Moreno, com a president de l’Associació de Veïns de Can Rull, informa que estan 
fent una recollida de signatures per la qüestió dels autobusos. A Can Rull han 
desaparegut dos autobusos i ha empitjorat el servei. Moltes vegades el 5 està aturat a la 
parada més de quinze minuts fins que torna a sortir. 
 
El Sr. Sánchez comenta que això és a causa que als finals de parada és on els autobusos 
fan la regulació. 
 
El Sr. Moreno insisteix que falta servei. A certes hores els autobusos van molt plens. Els 
tècnics han de trobar solucions i regular el servei perquè això no passi. De vegades hi ha 
més de vint persones a la parada i l’autobús triga més de vint minuts a passar i va molt 
ple. Abans passava més sovint. 
 
El Sr. Sánchez respon que fa només dos mesos que s’han posat en marxa les noves 
rutes i cal anar fent ajustos. La idea és canviar hàbits, com ara emprar línies centrals per 
aprofitar-les al màxim, ja que, per ara, no es poden comprar més autobusos. La idea és 
tenir línies més eficients. Hi ha una tarificació social molt important, més del 40% dels 
usuaris no paguen el servei. A altres llocs s’han apujat les tarifes (ATM). Per millorar el 
servei o s’apugen les tarifes o s’optimitzen els recursos. 
 
Amb els canvis s’ha intentat guanyar velocitat comercial, guanyar usuaris que busquen 
rapidesa per accedir als eixos centrals. Queixes al respecte del transport sempre n’hi ha 
hagut i s’està intentant donar resposta a tot. S’ha de veure com es planteja la mobilitat 
amb els recursos que es tenen per mantenir un transport públic de qualitat. 
 
El Sr. Viada intervé per dir que l’intercanviador que hi havia el cap de setmana a la ronda 
de Zamenhof sembla que hagi desaparegut, ja que ara ja no s’esperen allà i al principi sí 
que funcionava. 
 
El Sr. Sanesteban comenta que quan es va presentar la nova xarxa d’autobusos i van 
venir els tècnics de la TUS es va parlar de fer, pensant en la gent gran, informació amb 
itineraris a llocs d’interès de la ciutat i donar aquesta informació a les associacions de 
veïns. La TUS es va comprometre a preparar aquesta informació. Creu que bona part de 
les queixes provenen del desconeixement de com fer els enllaços. 
 
El Sr. Sanesteban pregunta si s’han detectat persones sense sostre a la ciutat i si hi ha 
prevista alguna actuació perquè es puguin recuperar. 
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El Sr. Sánchez respon que quan se n’ha detectat algun cas concret s’ha ofert la 
possibilitat de passar la nit a un espai que la policia municipal obre per poder passar la nit, 
sobretot a l’hivern, amb onades de fred i situacions atmosfèriques adverses. Aquesta 
opció és, però, sempre voluntària, no hi ha cap obligació. 
 
 

Finalitzades les intervencions, el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari 
delegat, estenc aquesta acta. 
 
El secretari delegat Vist i plau  

El president 
 


